
ZÁPISNICA 
z ustanovujúceho zasadnutia obecného zastupiteľstva konaného 16.11.2022 
 

Na úvod zaznela hymna 

Starosta: 

 „ Vítam Vás na dnešnom ustanovujúcom zasadnutí Obecného zastupiteľstva obce Rohožník vo volebnom 

období 2022-2026. Vítam najmä odstupujúcich poslancov  a poslancov Obecného zastupiteľstva zvolených pre 

nastávajúce volebné obdobie, členov Zastupiteľstva mladých, ktoré je v našej obci zostavené prvý krát, hlavnú 

kontrolórku obce, predsedníčku miestnej volebnej komisie, všetkých spoluobčanov a prítomných, ktorí prijali 

pozvanie na toto ustanovujúce zasadnutie. Predkladám Vám program dnešného ustanovujúceho zasadnutia 

Obecného zastupiteľstva obce Rohožník, ktorý vychádza z metodického pokynu Ministerstva vnútra Slovenskej 

republiky: 

1. Otvorenie, ktoré som už vykonal. 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice. 

3. Oznámenie výsledkov volieb do orgánov samosprávy obce. 

4. Zloženie sľubu novozvoleného starostu obce. 

5. Zloženie sľubu novozvolených poslancov Obecného zastupiteľstva. 

6. Menovanie novozvolených členov Zastupiteľstva mladých 

7. Vystúpenie starostu. 

8. Schválenie programu ustanovujúceho zasadnutia. 

9. Poverenie poslanca Obecného zastupiteľstva, ktorý bude oprávnený zvolávať a viesť zasadnutia 

Obecného zastupiteľstva. 

10. Určenie sobášnych dní a sobášiacich poslancov. 

11. Zriadenie komisií OZ, voľba ich predsedov a členov. 

12. Voľba koordinátora pre Zastupiteľstvo mladých. 

13. Určenie platu starostu obce. 

14. Diskusia. 

15. Záver. 

 

Za zapisovateľku dnešného zasadnutia určujem pani Ditu Anderle, za overovateľov zápisnice určujem Bc. Juraja 

Abraháma a pána Vladimíra Báchora. Prosím predsedníčku miestnej volebnej komisie Mg. Magdalénu Havlíkovú, 

aby prítomných oboznámila s výsledkami volieb starostu obce a výsledkami volieb poslancov Obecného 

zastupiteľstva.“ 

 

Predsedníčka miestnej volebnej komisie Mgr. Magdaléna Havlíková oboznámila prítomných s výsledkami volieb. 

„Miestna volebná komisia v Rohožníku oznamuje výsledky volieb poslancov Obecného zastupiteľstva a volieb 

starostu obce, ktoré sa konali 29.10.2022. 

Za starostu obce Rohožník bol zvolený:  

Mgr. Mgr. Peter Švaral - nezávislý kandidát - s celkovým počtom hlasov 822 

Do Obecného zastupiteľstva v Rohožníku boli zvolení poslanci: 

MUDr. Jana Vrablicová – nezávislá kandidátka – s počtom  hlasov 427 

Bc. Juraj Abrahám – nezávislý kandidát – s počtom hlasov 411 

Mgr. Mária Matiko Štarková – nezávislá kandidátka – s počtom  hlasov 409 

Vladimír Báchor – Strana obcí a miest – SOM SLOVENSKO – s počtom hlasov 370 

Katarína Štefeková – strana SPOLU – občianska demokracia – s počtom hlasov 370 

Mgr. Barbora Micháleková Richveisová, PhD. – nezávislá kandidátka – s počtom hlasov 316 

Roman Havelka – nezávislý kandidát – s počtom hlasov 313 



Ing. Martin Stračár – nezávislý kandidát – s počtom hlasov 298 

Ing. Katarína Jurkáčková – nezávislá kandidátka – s počtom hlasov 281 

 

Vyzvala novozvoleného starostu obce Rohožník Mgr. Petra Švarala, aby predstúpil a vykonal akt zloženia sľubu. 

Novozvolený starosta obce Mgr. Peter Švaral zložil sľub:  „ Sľubujem na svoju česť a svedomie, že budem 

riadne plniť svoje povinnosti, ochraňovať záujmy obce a  Slovenskej republiky. Dodržiavať Ústavu Slovenskej 

republiky, ústavné zákony, zákony a ostatné všeobecne záväzné právne  predpisy a pri výkone svojej funkcie 

starostu ich budem uplatňovať podľa svojho najlepšieho vedomia a svedomia.“ 

Z rúk predsedníčky miestnej volebnej komisie prevzal menovací dekrét a svoj sľub potvrdil podpisom do 

pamätnej knihy. Požiadala novozvoleného starostu obce, aby zaujal miesto pred predsedníckym stolom 

a predsedníčka miestnej volebnej komisie Mgr. Magdaléna Havlíková postupne pozývala novozvolených 

poslancov, aby predstúpili  pred starostu a zložili sľub. 

 

Sľub poslanca prečítal novozvolený starosta Mgr. Peter Švaral: „Sľubujem na svoju česť a svedomie, že budem 

riadne plniť svoje povinnosti, ochraňovať záujmy obce, dodržiavať Ústavu Slovenskej republiky, ústavné zákony, 

zákony a ostatné všeobecne záväzné právne predpisy a pri výkone svojej funkcie poslanca Obecného 

zastupiteľstva ich budem uplatňovať podľa svojho najlepšieho vedomia a svedomia.“  

Jednotliví poslanci postupne zložili sľub, ktorý potvrdili svojím podpisom do pamätnej knihy:  

- Bc. Juraj Abrahám,  

- Vladimír Báchor,  

- Roman Havelka,  

- Ing. Katarína Jurkáčková,  

- Mgr. Mária Matiko Štarková,  

- Mgr. Barbora Micháleková Richveisová, PhD. 

- Ing. Martin Stračár 

- Katarína Štefeková 

- MUDr. Jana Vrablicová.  

 

Prvý krát v našej obci mali príležitosť zvoliť si svojich zástupcov mladí vo veku od 15 do 25 rokov. Starosta vyzval 

piatich jeho členov, aby postupne prišli zložili sľub v znení: „ Sľubujem, že budem riadne plniť svoje povinnosti aj 

záujmy obce a obyvateľov a zachovávať Ústavu Slovenskej republiky, zákony a ostatné všeobecne záväzne 

právne predpisy.“ 

Jednotliví členovia Zastupiteľstva mladých postupne zložili sľub, ktorý potvrdili svojím podpisom do pamätnej 

knihy: 

- Diana Kočišová 

- Matúš Mišun 

- Simon Stašo 

- Vladimír Štefek 

- Mário Zajac 

 

Starosta pekne poďakoval a zhodnotil, že máme uznášania schopné zastupiteľstvo a predniesol príhovor: 

„Vážení poslanci, milé dámy, vážení páni, milí hostia. Dňa 29.10. tohto roku obyvatelia našej obce svojim 

hlasovaním v komunálnych voľbách vyjadrili svoj názor na dianie v obci a na jej smerovanie v ďalšom období. 

Výsledok hlasovania vnímam ako zaväzujúci prejav dôvery. Ďakujem na tomto mieste najskôr za dôveru, ktorú 

poslancom pôsobiacim počas uplynulých štyroch rokov v Obecnom zastupiteľstve a mne takto prejavili. Vnímam 

to ako ocenenie doterajšej spoločnej práce starostu obce, poslancov obecného zastupiteľstva vo volebnom 

období 2018 -2022 a pracovníkov obce. Občania vo voľbách zaujali postoj k tomu ako sa u nás v obci snažíme 

spravovať veci verejné, ako sa snažíme viesť obec. 



Pohnútky obyvateľov obce pri ich rozhodovaní mohli byť rôzne, na nás je ich spoločné rozhodnutie, ktoré je 

výsledkom volieb rešpektovať. 

 

Prácu pre obec niektorí zužujú iba na svoju účasť na rokovaniach komisií či zastupiteľstva, ktoré by však mali byť 

iba časťou práce poslanca obecného zastupiteľstva. Všetci máme teraz pred sebou 4 roky na to, aby sme 

preukázali, že pracovať pre obec chceme a vieme, a že možnosť pomôcť jej budeme aj aktívne využívať, a že 

záujem obce je nám nadradený nad naše osobné záujmy. 

Človek má žiť tak, aby ho charakterizovalo prepojenie - dobré myšlienky, dobré slová, dobré skutky. Podľa slov a 

konaní niektorých ľudí a poslancov, ktorí si získali pred pár dňami dôveru obyvateľov našej obce počas tzv. 

predvolebnej kampane, či pri niektorých stretnutiach, mám žiaľ pocit, že títo okolo dobrých myšlienok ani len nešli 

... Snáď čas ukáže, že sa dnes mýlim. 

 

Rohožník je silnou a rozvíjajúcou sa obcou, v ktorej žijem rád, a na ktorú som hrdý. Obec má za sebou ťažké 4 

roky. Spoločne sme museli zvládnuť boj s COVIDom, sme v období vojny na Ukrajine, nastupujúcej energetickej 

krízy a žiaľ aj v období, keď aktuálna sa vláda k mestám a obciam a samospráve ako takej správa ako 

k nepriateľom, a pritom sme to my, čo jej pomáhame. My tu na úrovni samosprávy zabezpečujeme podmienky 

pre život našich obyvateľov. Žiaľ nie s jej pomocou, ale napriek jej pôsobeniu.  

Posledné 4 roky sme u nás v obci spoločne zvládli aj napriek tomu, že súlad medzi jednotlivými aktérmi vedenia 

obce nebol vždy ideálny, neboli to ľahké roky ani na spoluprácu a ani na komunikáciu.  

Nesúhlasím s tými, ktorí hovoria, že stagnujeme, že sa nestaráme o životné prostredie, alebo že sa u nás nič 

nerobí. Výsledky našej práce, či porovnanie s inými obcami či mestami hovoria opak. Či už z pozície člena Rady 

ZMOSu, poslanca BSK alebo z pozície člena slovenskej delegácie pri Európskom výbore regiónov si dovolím 

povedať, že môžem porovnávať, a že toto porovnanie ustojíme nielen na úrovni okresu, kraja či štátu, ale často 

krát aj na úrovni medzinárodného porovnávania.  

Chcem pokračovať v práci pre obec, aby to tak bolo aj v ďalších rokoch. Chcem aby ste na Rohožník boli hrdí aj 

vy, poslanci obecného zastupiteľstva, pracovníci obce a obyvatelia našej obce. Je to v spoločnom záujme nás 

všetkých.  

 

Vážení poslanci, milé dámy, vážení páni, milí hostia. Spolu s novými poslancami sme dostali dôveru. A nielen 

my. Prvýkrát si svojich zástupcov zvolili aj mladí  vo veku 15-25 rokov a vytvorili vlastné Zastupiteľstvo mladých, 

ktoré by malo pracovať a spolupracovať s ostatnými orgánmi obce na zlepšovaní podmienok života pre našu 

mládež a títo sa tak stali súčasťou vedenia obce. V našej obci sme prejavili záujem lepšie pracovať pre mládež 

a s mládežou a podľa ohlasov od mojich kolegov a priateľov z rôznych miest sme inšpiráciou aj pre iných. 

 

Verím, že dôveru, ktorá nám  bola takto prejavená v najbližších štyroch rokoch nesklameme. Je to výzva a 

záväzok zároveň.  

Čakajú nás ťažké roky. Možno aj o tom svedčí skutočnosť, že bol iba jeden kandidát na starostu obce. Stalo sa 

tak prvý krát. Počul som názor, že veď nech si to teraz „vyžerie a potom, keď prejde to najhoršie, potom ho 

vymeníme“. Aj to je možné, že sa stane o 4 roky. 

 

Dovtedy je však na nás, aby sme pracovali a spolupracovali. Vďaka dôvere obyvateľov našej obce budeme 

pokračovať v načatej práci. Práca pre obec je tímová práca. Nik z nás osamote nespraví nič. Prenášať do správy 

obce neduhy z tzv. veľkej politiky, nie je a nebude na prospech obce. Buď to pochopíme všetci, alebo tie časy, 

ktoré prichádzajú budú ešte ťažšie ako to hrozí. 

Budem sa snažiť v spolupráci so všetkými zvolenými poslancami, pracovníkmi obce, spoločenskými 

organizáciami pôsobiacimi v obci a v spolupráci s každým, kto má záujem prispieť svojou aktivitou k rozvoju 

obce, pracovať v prospech obce a jej obyvateľov. Poslankyne a poslanci, dostali sme od občanov našej obce 



mandát pracovať pre obec. Nie vždy to znamenať robiť to, čo nás baví, ale často krát najmä to, čo je treba. Ľudia 

nás budú hodnotiť podľa spoločne vykonanej práce.  

Do volieb sme vstupovali rôzne a rôzne sme aj pred voľbami vystupovali, to je však už za nami. Teraz tvoríme 

jeden tím, a aj keď sa hovorí, že neúspech je jedného – zväčša toho, kto je najviac viditeľný a úspech si 

prisvojujú všetci, pracujme spolu počas nasledujúcich rokov tak, aby obdobie nášho spoločného mandátu mohlo 

byť v budúcnosti hodnotené ako úspešné a prospešné obdobie znamenajúce prínos pre rozvoj našej obce a pre 

život jej obyvateľov.  

Želajme si navzájom zdravie, silu a vytrvalosť, dostatok vzájomného porozumenia a spokojných obyvateľov v 

našej obci, pretože ich spokojnosť je meradlom kvality našej práce. A tu si musíme uvedomiť, že tej prejavenej 

spokojnosti bude pravdepodobne z ľudských dôvodov oveľa menej ako bude našej vynaloženej práce. 

Nehľadajme preto pravdu, ale cestu k sebe, a to i napriek odlišnosti našich názorov a presvedčení. Tieto spory sa 

totiž často môžu neskôr ukázať ako nedorozumenie. I keď sa určité tvrdenia a pohľady na vec nezhodujú alebo si 

dokonca odporujú, nemusí to hneď znamenať že ide o stret pravdy s nepravdou.  

Záverom môjho príhovoru chcem poďakovať všetkým, s ktorými som mal tú česť spolupracovať počas uplynulých 

štyroch rokov. Poďakovať sa za konštruktívny prístup čoho výsledkom je aj konštatovanie, že sme sa našťastie 

nezasekli vo vzájomných sporoch, ale hľadali sme spoločné riešenia. Každý z Vás sa zapísal do histórie našej 

obce a jej prostredníctvom aj do histórie regiónu, kde spolu žijeme. Preto, prosím, prijmite ako malé poďakovanie 

za tie hodiny a večere, ktoré ste našej spoločnej práci obetovali túto pripomienku na spoločne strávené chvíle.  

Bolo mi cťou s Vami spolupracovať.“  

 

Starosta odovzdal drobné darčeky poslancom pôsobiacich v minulom volebnom období a poďakoval hlavnej 

kontrolórke za prácu pre obec. 

 

Pracovná časť ustanovujúceho zasadnutia obecného zastupiteľstva konaného 16.11.2022  

Počet poslancov: 9  

Prítomní: 9  

Starosta obce: Mgr. Peter Švaral  

Hlavná kontrolórka: Natália Topolčányová  

 

Určuje: za zapisovateľa: Dita Anderle 

              za overovateľov zápisnice: Bc. Juraj Abrahám, Vladimír Báchor 

 

Obecné zastupiteľstvo na svojom ustanovujúcom zasadnutí prerokovalo: 

 

1. Oznámenie výsledkov volieb do orgánov samosprávy obce. 

2. Poverenie poslanca obecného zastupiteľstva, ktorý bude oprávnený zvolávať a viesť zasadnutia 

obecného zastupiteľstva.  

3. Určenie sobášnych dní a sobášiacich poslancov. 

4. Zriadenie komisií OZ, voľba ich predsedov a členov.  

5. Voľba koordinátora pre Zastupiteľstvo mladých. 

6. Určenie platu starostu obce. 

 

I. 

Informácia o výsledkoch volieb do orgánov samosprávy obce 

 

Obecné zastupiteľstvo v Rohožníku  

A. Berie na vedomie  

1. Výsledky volieb do orgánov samosprávy obce  



2. Vystúpenie novozvoleného starostu  

B. Konštatuje, že  

1. Novozvolený starosta obce Mgr. Mgr. Peter Švaral zložil zákonom predpísaný sľub starostu obce  

2. Zvolení poslanci obecného zastupiteľstva zložili zákonom predpísaný sľub poslanca obecného 

zastupiteľstva:  

 

1. Bc. Juraj Abrahám –nezávislý kandidát  

2. Vladimír Báchor- Strana obcí a miest 

3. Roman Havelka - nezávislý kandidát 

4. Ing. Katarína Jurkáčková – nezávislý kandidát 

5. Mgr. Mária Matiko Štarková – nezávislý kandidát 

6. Mgr. Barbora Micháleková Richveisová, PhD. – nezávislý kandidát  

7. Ing. Martin Stračár – nezávislý kandidát 

8. Katarína Štefeková – SPOLU – občianska demokracia 

9. MUDr. Jana Vrablicová - nezávislý kandidát 

 

- uznesenie č. 49/2022,  Za: 9, Zdržal sa: 0, Proti: 0, Neprítomní: 0  

 

II. 

Poverenie poslanca, ktorý bude oprávnený zvolávať a viesť zasadnutia obecného zastupiteľstva 

 

Obecné zastupiteľstvo v Rohožníku  

A. Berie na vedomie, že  

 

Starosta obce poveruje poslanca Vladimíra Báchora zastupovaním starostu podľa ustanovenia § 13b ods. 1 

zákona  

 

B. Poveruje  

Poslankyňu MUDr. Janu Vrablicovú zvolávaním a vedením zasadnutí obecného zastupiteľstva v prípadoch podľa 

§ 12 ods. 2 prvá veta, ods. 3 tretia veta, ods. 5 tretia veta a ods. 6 tretia veta zákona 

 

- uznesenie č. 50/2022,  Za: 9, Zdržal sa: 0, Proti: 0, Neprítomní: 0   

 

III. 
Návrh na určenie sobášnych dní a sobášiacich poslancov v obci Rohožník 

 
Obecné zastupiteľstvo v Rohožníku  
Určuje  
 
1. Ako sobášny deň sobotu  
2. Sobášiacich poslancov : Bc. Juraj Abrahám, Vladimír Báchor, Roman Havelka, Ing. Katarína Jurkáčková, Mgr. 
Mária Matiko Štarková, Mgr. Barbora Micháleková Richveisová, PhD., Ing. Martin Stráčar, Katarína Štefeková, 
MUDr. Jana Vrablicová,  
- uznesenie č. 51/2022 , Za: 9, Zdržal sa: 0, Proti: 0, Neprítomní: 0 
 

IV. 
Zriadenie komisií obecného zastupiteľstva, zaradenie poslancov do komisií a voľba predsedov komisií 

 
1. Obecné zastupiteľstvo v Rohožníku 

A. zriaďuje Komisiu na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií funkcionárov obce  



B. volí  
a) predsedu komisie – Katarína Štefeková 
b) členov komisie z poslancov: Vladimír Báchor, Mgr. Barbora Micháleková Richveisová PhD. 

 
2. Obecné zastupiteľstvo v Rohožníku 

A. zriaďuje Komisiu pre financie, správu obecného majetku a na kontrolu  
B. volí  

a) predsedu komisie – Roman Havelka 
b) členov komisie z poslancov: Roman Havelka, Katarína Štefeková 
c) členov komisie z radov odborníkov: Ing. Stanislav Belanec, Nadežda Hassová, Mgr. Martina 

Janečková, Ing. Ľubomír Prušanský, Ing. Silvia Stračárová 
 

3. Obecné zastupiteľstvo v Rohožníku 
A. zriaďuje Komisiu pre verejný poriadok  
B. volí  

a) predsedu komisie – Mgr. Barbora Micháleková Richveisová, PhD. 
b) členov komisie z poslancov: Bc. Juraj Abrahám, Mgr. Barbora Micháleková Richveisová, PhD. 
c) členov komisie z radov odborníkov: Mário Blecha, Mgr. Miriam Hassová, Magdaléna 

Havlíková, Pavol Hoffer, Marián Karšay, Pharm. Dr. Elena Šurláková 
 

4. Obecné zastupiteľstvo v Rohožníku 
A. zriaďuje Komisiu pre životné prostredie  
B. volí  

a) predsedu komisie – Mgr. Mária Matiko Štarková 
b) členov komisie z poslancov: Mgr. Mária Matiko Štarková, Katarína Štefeková 
c) členov komisie z radov odborníkov: František Ambra, František Krebs, Daniela Nižňanská, Mgr. 

Zuzana Zvarová 

5. Obecné zastupiteľstvo v Rohožníku 
A. zriaďuje Komisiu územné plánovanie, výstavbu a dopravu  
B. volí  

a) predsedu komisie – Ing. Martin Stračár 
b) členov komisie z poslancov: Bc. Juraj Abrahám, Vladimír Báchor, Ing. Martin Stračár 
c) členov komisie z radov odborníkov: Ing. Martin Domovec, Igor Habdák, Igor Kaliáš, Marián 

Krebs, Ing. Milan Kopernický 
 

6. Obecné zastupiteľstvo v Rohožníku 
A. zriaďuje Komisiu pre problematiku bytov, sociálnych vecí a zdravotníctvo  
B. volí  

a) predsedu komisie – MUDr. Jana Vrablicová 
b) členov komisie z poslancov: Ing. Katarína Jurkáčková, MUDr. Jana Vrablicová 
c) členov komisie z radov odborníkov: MUDr. Miroslava Bumberová, Mgr, Monika Czeillingerová, 

MUDr. Ingrid Jagelková, Mgr. Pavol Podmajerský, Pharm. Dr. Elena Šurláková 

7. Obecné zastupiteľstvo v Rohožníku 
A. zriaďuje Komisiu pre vzdelávanie, mládež, šport, kultúru a médiá 
B. volí  

a) predsedu komisie – Ing. Katarína Jurkáčková 
b) členov komisie z poslancov: Ing. Katarína Jurkáčková, Katarína Štefeková 
c) členov komisie z radov odborníkov: Mgr. Martina Balúchová, Mgr. Silvia Ftáčniková, Jozef 

Karšay, Michal Kiss, Miroslava Petrášová, Mgr. Lucia Rudavská, Andrea Stará 
 

- uznesenie č. 52/2022 ,  Za: 9, Zdržal sa: 0, Proti: 0, Neprítomní: 0 
-  
 
 



 
V. 

Menovanie členov Zastupiteľstva mladých a voľba koordinátora pre Zastupiteľstvo mladých 
 
Obecné zastupiteľstvo v Rohožníku  
A. Berie na vedomie  

1. Výsledky volieb do Zastupiteľstva mladých   

2. Starosta obce na základe výsledkov volieb menuje členov Zastupiteľstva mladých: 

- Diana Kočišová 

- Matúš Mišun 

- Simon Stašo 

- Vladimír Štefek, ml. 

- Mário Zajac 

B.  volí koordinátora pre Zastupiteľstvo mladých -  Mgr. Barbora Micháleková Richveisová, PhD.  

- uznesenie č. 53/2022 ,  Za: 9, Zdržal sa: 0, Proti: 0, Neprítomní: 0  
 
Starosta informatívne vymenoval tajomníkov pre jednotlivé zriadené komisie a pre Zastupiteľstvo mladých, 
ktorými budú zo zamestnancov obce nasledovní: 
Zastupiteľstvo mladých – Michal Kiss 
Komisia na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií funkcionárov obce – Gabriela Pažitná 
Komisia pre financie, správu obecného majetku a na kontrolu – Mgr. Marušca Feriková 
Komisia pre verejný poriadok – Natália Topolčányová 
Komisiu pre životné prostredie – Bc. Mária Kožuchová 
Komisiu územné plánovanie, výstavbu a dopravu – Bc. Mária Kožuchová 
Komisiu pre problematiku bytov, sociálnych vecí a zdravotníctvo – Mgr. Dita Anderle 
Komisiu pre vzdelávanie, mládež, šport, kultúru a médiá – RNDr. Zuzana Rečná  
 

VI. 
určenie mesačného platu starostu obce 

 
 
Na úvod starosta uviedol, že určenie platu starostu je kompetenciou Obecného zastupiteľstva, ktoré určuje plat v 
súlade s ustanovením § 4 ods. 2 zákona NR SR č. 253/1994 Z.z. o právnom postavení a platových pomeroch 
starostov obcí a primátorov miest v znení neskorších predpisov (ďalej len „zákon“) mesačný plat starostu určuje 
zastupiteľstvo podľa § 3 ods. 2 zákona v súlade s ustanovením § 4 ods. 2 zákona vo výške podľa ods. 1. 
Starostovi obce patrí plat, ktorý je súčinom priemernej mesačnej mzdy zamestnanca v národnom hospodárstve 
a zákonom určeného násobku podľa počtu obyvateľov, t. z. pre obce od 3001 do 5000 obyvateľov je násobok vo 
výške 2,41. Obecné zastupiteľstvo môže plat starostu zvýšiť až o 60%.  
 
Pani poslankyňa Katarína Štefeková navrhla zvýšiť starostovi základný plat o 30%, čo prestavuje zníženie o 10% 
momentálneho platu starostu Mgr. Petra Švarala. 
Poslankyňa Ing. Katarína Jurkáčková navrhla zvýšiť základný plat starostu o 40%, a teda ponechať starostovi 
aktuálny plat.  
MUDr. Jana Vrablicová, ktorá je poslankyňou už viacerých po sebe nasledujúcich volebných období vyslovila svoj 
názor na predložené návrhy: „ Začíname nové volebné obdobie a nemyslím si, že je správne starostovi krátiť plat 
o 10%, pretože pre korektnú spoluprácu poslancov so starostom existujú určité pravidlá. Nemyslím si, že tak ako 
bolo na rade povedané, že krátiť starostovi plat je motivačné. Podľa mňa je to demotivačné. Lebo ja si neviem 
predstaviť aj Vás, ktorí ste tu zamestnanci, že nastúpite do roboty a nejaký šéf vám povie: „No vieš, dobre robíš, 
ale ja ťa chcem motivovať a krátim ti plat o 10%“. Skúsila som to na moju sestričku. Tá div nevyskočila z kože, 
keď som jej to povedala. Tak aby bolo aj občanom jasné. My nezvyšujeme momentálne starostovi nič. Zostáva 
mu to, čo bolo v roku 2022. A potom sa uvidí ako to bude ďalej, ale začíname znovu. A ešte jedna vec. Je nás tu 
šesť starých poslancov a niečo sme spolu dokázali a urobili. Takže by som bola rada, keby sme porozmýšľali, že 
ako chcú ďalej postupovať so starostom. A tu máme troch nových poslancov, ktorí ešte nič nedokázali 



a neurobili, a ani nevedia ako to chodí. Ja na ich mieste, keď neviem ako to chodí, by som sa aspoň zdržala 
hlasovania. To je môj názor.“ 
Poslanec Roman Havelka sa spýtal, či bude hlasovanie tajné alebo verejné.  Dostal odpoveď, že hlasovanie 
o plate starostu je verejné. 
Poslanec Vladimír Báchor sa prihlásil o slovo: „Samozrejme, že poslanec má právo navrhnúť hocičo, bez toho, 
aby to nejakým spôsobom zdôvodňoval. Na to má plné právo. Ale zmeny, ktoré sú takéhoto charakteru, by mali 
byť založené na niečom, čo by dokazovalo to, že treba znížiť plat, že nie je niečo v poriadku, že sa v obci niečo 
deje, že sú problémy s financovaním alebo je neporiadok v obci alebo že je obec v nútenej správe ... Myslím si, 
že nič z tohto tu nie je a páve naopak... V obci sa buduje, v obci sa prerába, v obci sa samozrejme aj búra 
a myslím si, že naša obec je fakt obec, ktorá má poriadok, ktorá reprezentuje Záhorie. Nie je to obec, do ktorej by 
niekto prišiel do nejakej špiny. A stále sa to snažíme nejakým spôsobom zveľaďovať. No a už keď zmena, a teda 
zmena do mínusu, tak treba nejaké systémové zmeny robiť. Ale to, že starostovi – jednej osobe – tu znížime plat 
– to nie je systém. Systém je to, že znížime mzdu celému Obecnému úradu, keď nie sme spokojní s tým ako sa 
tu robí. O 10% celému Obecnému úradu, to je systém. Alebo systém je ten, že navrhneme o hodinu svietiť 
menej, keď slnko zapadá a o hodinu menej keď vychádza. To je systémová zmena. Ale toto sa mi zdá, že je len 
tak strelené preto, lebo fakt, keď má starosta plat v roku 2019 v sume 3.663,- euro a my mu dáme v roku 2023 
3.795,- eur. To nezodpovedá ani valorizácii, to nezodpovedá ničomu a dnes sa platy zvyšujú a nie znižujú. Na to 
musí byť nejaký dôvod. Aj keď som na začiatku povedal, že poslanec nepotrebuje na nič dôvod. Poslanec to 
jednoducho povie a o tom sa hlasuje. Ale ja som si dovolil aspoň tento môj názor vysloviť. Ďakujem.“ 
Boli predložené dva návrhy: 
Zvýšiť základný plat starostu o 30%, ktorý navrhla Katarína Štefeková 
Za: 4 – Bc. Juraj Abrahám, Ing. Martin Stračár, Mgr. Mária Matiko Štarková, Katarína Štefeková, Zdržal sa: 5 - 
Vladimír Báchor, Roman Havelka, Ing. Katarína Jurkáčková, Mgr. Barbora Micháleková Richveisová PhD., MUDr. 
Jana Vrablicová  , Proti: 0, Neprítomní: 0 
Zvýšiť základný plat starostu o 40%, ktorý navrhla Ing. Katarína Jurkáčková 
Návrh, ktorý prijalo zastupiteľstvo svojou väčšinou je navýšenie o 40%. 
- uznesenie č. 54/2022 ,  Za: 5 - Vladimír Báchor, Roman Havelka, Ing. Katarína Jurkáčková, Mgr. 

Barbora Micháleková Richveisová PhD., MUDr. Jana Vrablicová  , Zdržal sa: 4 - Bc. Juraj Abrahám, 
Ing. Martin Stračár, Mgr. Mária Matiko Štarková, Katarína Štefeková, Proti: 0, Neprítomní: 0 

 
Diskusia 

Nikto nechcel nič povedať, ani položiť žiadnu otázku. 
 
Starosta na záver upozornil, čo je potrebné urobiť. 
„Príprava decembrového zastupiteľstva, ktoré sa bude konať dňa 14.12.2022 v stredu o 18.00 hod. 
Na tomto zastupiteľstve by mal byť prerokovaný a schválený rozpočet na ďalší rok. Dôležitým faktorom pre 
rozpočet pri jeho zostavení je Všeobecne záväzné nariadenie o miestnych daniach a poplatkoch, ktoré robí veľkú 
časť nášho rozpočtu a dôležité nariadenia, ktoré upravujú financovanie Materskej školy, Základnej školy, 
Zariadenie sociálnych služieb. Určite bude otvorené nariadenie o príspevkoch, ktoré poskytuje obec. Určite 
budeme otvárať nariadenie o pravidlách o financovania organizácií v obci, tzv. dotácie.  
Keď toto všetko chceme 14.12.2022 schváliť, tak 29.11.2022 návrh rozpočtu a návrhy jednotlivých nariadení 
budú zverejnené na webe a na nástenke. Aby sa mohlo zrealizovať zverejnenie ku dňu 29.11.2022 dostanú 
poslanci návrh rozpočtu a návrh VZN o miestnych daniach a poplatkoch do 24.11.2022 a do 25.11.2022 návrhy 
ostatných nariadení, ktoré budú predmetom rokovania, aby to mali k dispozícii skôr než to bude zverejnené. 
Všetky dokumenty pôjdu aj mladým poslancom . Dňa 28.11.2022 bude stretnutie na Obecnom úrade, aby sme si 
odpovedali na prípadné otázky a pripomienky, aby sme čo najviac nezrovnalostí odstránili skôr, než všetko 
zverejníme. Všetky dokumenty sú dôležité a na seba nadväzujú a môže sa stať, že keď neschválime niektorý 
z týchto dokumentov padne nám celá schôdza zastupiteľstva 14.12.2022 a rozpočet schvaľovať nebudeme. Čo je 
pomerne asi najhoršie, čo sa môže stať a museli by sme ísť do rozpočtového provizória, čo pre mnohých bude 
veľmi nepríjemné. 
 
 
 
 
 



 
Na záver starosta poprial všetkým veľa zdravia a síl a ukončil ustanovujúce zastupiteľstvo. 
 
 
Zapisovateľka: Mgr. Dita Anderle      ................................................. 
 
 
Overovatelia: Bc. Juraj Abrahám      ................................................. 
 
                       Vladimír Báchor      ................................................. 
 
 
 
 
 
 
 
Starosta obce: Mgr. Peter Švaral      ................................................. 


